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摘要 目的  

探讨胰岛素样生长因子-I受体（IGF-ⅠR)在喉癌组织中的表达情况，  

及其与临床分期、分型、病理分级及淋巴结转移等的关系。  

方法  

采用免疫组织化学SP法检测60例喉鳞状细胞癌组织、25例癌旁组织及10例正常喉部组织中IGF ⅠR的表达情况。  

结果  

IGF-ⅠR在喉癌组织中的阳性表达率较正常喉部组织及癌旁组织明显增高（P<0.05）。IGF-ⅠR  

在TNM分期Ⅲ～Ⅳ期、  

颈淋巴结转移及高分化癌患者中的表达水平较Ⅰ～Ⅱ期、无淋巴结转移及中低分化癌患者表达增强(P<0.05)。  

结论  

IGF-ⅠR在喉癌组织中表达过度，可能参与了喉癌的发生、发展过程，检测IGF-ⅠR的表达对预测 LSCC患者的预后具  

有重要意义。  
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Abstract： Objective  

To investigate the expression of IGF-ⅠR and the relationship between clinical stage, pathological grade, lymph 

node metastasis etc in laryngeal squamous cell carcinoma(LSCC). 

 Methods   
 The expression  of IGF-ⅠR protein were detected by immunohistochemistry technique in 60 cases of LSCC, 

25 cases of adjacent nontumorous laryngeal epithelium,10 cases of normal laryngeal epithelium. 

Results 

The positive rate of IGF-ⅠR  

expression in LSCC was significant higher than that in the normal laryngeal epithelium and adjacent nontumorous 

laryngeal epithelium( P < 0.05 ). IGF-ⅠR  

positive expression was stronger in stageⅢ～Ⅳof LSCC, cervical lymph node metastasis  

cases and well differentiation of LSCC than that in stageⅠ～Ⅱ, non lymph node metastasis cases and 

poor/mediate differentiation 

respectively ( P < 0.05 ). 

Conclusion 



  

There was overexpression of IGF-VR 

in the laryngeal carcinoma, which may play an important role in the carcinogenesis and development 

of LSCC. Examination of IGF-ⅠR  

expression has a great significance in estimating prognosis of patients with LSCC. 
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